
 
Ordinær generalforsamling i Blicheregnens Lokalråd 

Tirsdag den 25. februar 2025 kl.19.00 (spisning kl. 18.30) 

Til stede: 40 deltagere fra lokalområdet 

Sted: Knudstrup Kro, Skivevej 1, Knudstrup 

Referat: 

1. Valg af dirigent 
Mona Døssing valgt 
 

2. Beretning om lokalrådets arbejde det forgangne år 
Formanden berettede og blev suppleret af de øvrige medlemmer;  
 
Kalenderen 2024 
• Den anden tirsdag i hver måned er vores egen faste mødedag, når det ikke lige 
rammer ferier, helligdage eller andre spændende ting – så retter vi ind efter det. 
• I forbindelse med 2.4 holdt vi fælles foreningsmøder ca. hver anden måned med 
forskellige temaer, og formanden sad med i styregruppen for ugen. 
• Der er to årlige fælles lokalrådsmøder i Silkeborg kommune –  
11.april med fokus på lokalrådenes rolle og intern kommunikation og  
24. oktober med tema om kultur og trafiksikkerhed. 
• Den 8.april i år er der en rigtig fin dagsorden med tema om at søge puljemidler, 
og info om solceller, vindmøller og biogasanlæg i den nye plan 
• Vi holder 3 fælles lokalrådsmøder i Gl. Kjellerup kommune –  
28. maj var vi i Nørskovlund med tema om stier mm i vores områder og  
6. november havde vi det første store arbejdsmøde om ”Kirkeruten” her i Thorning i 
Museets kaffestue. Marianne fra museet deltog og bliver i arbejdet. 
29.januar 2025 var vi i Kælderen i Pederstrup, og planlagde sammen at afholde 
vælgermøder til oktober - og næste gang skal vi til Sjørslev. 
• Særlige temaarrangementer med Silkeborg kommune.  
Den 28. august var der dialogmøde med kultur, idræt og outdoorudvalget med 
ideindsamling til deres nye strategiplan i Thorning, og et opfølgende møde i oktober om 
resultatet. 
Den 12. marts 25 er det civilsamfundsudvalget, der inviterer til Silkeborg 
• Torsdag den 3. oktober var vi inviteret til infomøde på avisen med mad og drikke. 
Konstruktiv journalistik hedder den nye linje, og noget for noget. 



 
 
 
Thorning 2.4, Sundhed og trivsel – uge 36 2024 
Det vi gerne ville var… 
- igen at lave et arrangement, der samlede alle foreningerne i et fælles arbejde 
- at tage udgangspunkt i det tema, vi har samarbejdet med kommunen om og på 
den måde være en troværdig samarbejdspartner 
- at skabe rammen for en uge med masser af aktivitet inden for en overkommelig 
hverdagsramme 
- at sætte fokus på de mange muligheder, som vi faktisk har for sunde aktiviteter 
og fællesskaber lige uden for vores dør. 
 
Resultatet – synes vi selv - blev et flot program med mange foreninger involveret, de 
forskellige lokalområder fint repræsenteret, vidt forskellige aktiviteter og endelig en 
fin økonomisk opbakning fra fonde, som også syntes, at både ideen og det flotte 
foreningssamarbejde var værd at støtte. 
 
Landsbyplanlægning 
Lokalrådet - med Jonna som den helt store arbejdshest på dette projekt, har gennem 
pressen og mange, mange møder og oplæg med kommunefolk og politikere fået gjort 
Silkeborg Kommune klar på, at det faktisk er et lovkrav som de indtil nu, ikke har levet 
op til. 
 
Endelig, kan vi nu have et realistisk punkt, der hedder: 
Landsbyplanlægning 2025 
• Hold nu op, hvor har vi ventet på at komme hertil. 
• Rundvisning på Blicheregnen i torsdags med Asger og Tobias. 
• Hvad skal der ske i nær fremtid? 
• Borgerarrangement efter sommerferien? 
• At få involveret så mange kreative kræfter: børnefamilier, erhvervsliv, skolen, 
foreningerne igen - igen og lokalområderne i at være med til at formulere mål, 
retning og handlemuligheder for Blicheregnens fremtid. 
 
Kirkeruten 
Lokalrådene i den nordlige del af Silkeborg Kommune mødes et par gange om året, og 
pt arbejdes der på en fælles gå- og cykelrute rundt i Gl Kjellerup kommune. Turen bliver 
på ca. 65 km, og der kan søges midler fra Nordeafonden til projektet til oktober. 



 
 
 
Motorvejen 
Jes informerede om den besluttede linjeføring og de konsekvenser og muligheder det 
giver for lokalområdet. 
Har man tanker, ideer eller undringer, opfordres der til at tage kontakt til Jes eller 
lokalrådet, der har kontakt til vejdirektoratet, og vi vil så sende en samlet henvendelse 
fra Blicheregnen 
 
Lagring af CO2 

Sarah fortalte om CO2 lagring i vores undergrund 
• Først var vi inde – så var vi ude – og nu er vi i høj grad inde igen. Der er aktuelt to 
firmaer, der arbejder på et bud på opgaven. 
• Der har været afholdt tre infomøder arrangeret af GEUS og Energistyrelsen, de 
sidste to med deltagelse af Silkeborg kommune. 
• Inden længe vil buddene blive behandlet politisk, og hvis der nikkes, bliver det os, der 
arrangerer noget sammen med Energistyrelsen og et evt. firma næste gang. 
• Følg med i Midtjyllands avis, eller på Energistyrelsens hjemmeside under 
Forsyning og forbrug – Fangst og lagring af CO2 eller brug dit Lokalråd... 
 
Ændring i lokalplan for tekniske anlæg 
Silkeborg Kommune udviser rettidig omhu ved at ændre lokalplanen for at kunne leve 
op til krav og forventninger omkring vedvarende energi. 
Bl.a. gives der mulighed for fælles biogasanlæg øst for Thorning. Det betyder dog ikke 
at et biogasanlæg ved Thorning er lige på trapperne - tværtimod. Ændringen af 
lokalplanen betyder blot, at en privat aktør kan byde på projektet, men det vil kræve en 
gevaldig udbygning af infrastrukturen i området. 
 

3. Fremlæggelse af revideret regnskab 
Kasserer Inge Lyngsø fremlagde revideret regnskab for 2024.  
Årets overskud for Lokalrådet var 16.318,89 kr. 
Thorning 2.4 – den fælles foreningskonto har et overskud på 17055,31 kr. 
Regnskab godkendt af generalforsamlingen 
 

4. Behandling af indkomne forslag 
Ingen indkomne forslag  
 



 
5. Valg af medlemmer til lokalrådet 

Der skal vælges 3 medlemmer 
Inge Lyngsø modtager genvalg 
Nyvalgte er: 
Christian Dyhr, Ungstrup 
Orla Jensen, Ungstrup 
 

6. Valg af suppleanter til lokalrådet 
Der skal vælges 2 suppleanter 
Mette Jacobsen og Jørgen Nørum modtager genvalg 
 

7. Valg af revisor og revisorsuppleant 
Cita Brøns modtager genvalg 
 

8. Evt. 
• Jørgen fortalte om muligheden for at indgå i arbejdsgrupper, uden at være medlem 

af lokalrådet - vi er alle sammen om at udvikle vores lokalområde. 
• Jørgen Rask opfordrer til samarbejde og at smede mens jernet er varmt i forhold til 

den nye motorvej. At danne fælles front og ønske udvikling i dette projekt. 
• Der skal arbejdes på at udstykke flere byggegrunde, ikke mindst med den 

kommende motorvej i tankerne. 
• Der spørges interesseret til fremtiden for Thorning bymidte med plejehjemmet, 

’blomsterengen’ samt det gamle bageri. - Der svares, at seniorrådet arbejder med 
den nye ældrelov, hvori der bl.a. står at evt. nedlagte kommunale plejehjem kan 
videredrives privat, og at byggeriet af svært forklarlige grunde ikke kommer i gang 

• Der spørges til om lokalrådet stadig vil arbejde for en udbygning af Thorninghallen. 
Der svares, at vi med landsbyplanlægningen starter fra 0, så alle muligheder er 
åbne. 

• Thorning Hallen arbejder med en ny 2028-strategi, hvor der bl.a. vil være fokus på at 
rekruttere unge frivillige, ligesom der tænkes på et foreningslokale, hvor man kan 
holde deres møder - gratis.  

• Der efterlyses igen en fælles foreningskalender - enten digitalt eller analogt (i et 
fælles foreningslokale) 

Til slut takkede formanden alle involverede i lokalrådet, frivillige, politikere, forvaltningsfolk og 
borgere i lokalområdet for opbakning 

Referent Sarah Thomsen 


